
 
Zápis č. 12/2009 (46) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 30. 11. 2009 

 

Přítomni:   Ing. Bc. B. Chramcov, Ph.D., doc. Ing. M. Sysel, Ph.D., Ing. J. Vojtěšek, Ph.D., 
Ing. P. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Matýsek, Ph.D., Ing. V. 
Gerlich , Bc. O. Vrzal, Bc. Novotná, P. Peroutka (celkem 10 členů AS) 

Hosté: prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc., Doc. Mgr. Milan Adámek, Ph.D., RNDr. Jan 
Ostravský, CSc., prof. Ing. Roman Prokop, CSc., Doc. Ing. Ivan Zelinka, Ph.D., 
Eva Navrátilová 

Program: 
1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika uskutečňovaný v 
anglickém jazyce. 

4. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika.  

5. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská informatika, obor 
Integrované systémy v budovách uskutečňovaný v anglickém jazyce. 

6. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2010/2011 pro doktorský studijní program Inženýrská informatika uskutečňovaný 
v anglickém jazyce.  

7. Projednání návrhu změny organizační struktury FAI. 

8. Různé.  

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal hosty.  

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  
Zápis je bez připomínek.  
Dr. Chramcov informoval členy AS FAI o důležitých bodech ze zasedání AS UTB: 

• Byly schváleny změny Stipendijního řádu UTB s platností od 1. 12. 2009. 
• Byly vyhlášeny volby do AS UTB. Volby proběhnou 15.-19.2.2010. AS FAI musí připravit 

organizační pokyny, jmenovat obvodní volební komisi a jmenovat zástupce FAI do 
volební komise UTB.  

• V rámci propagace Akademických senátů UTB vytvořil Dr. Illík z FMK jednoduchý 
informační leták seznamující se složením a rolí Akademických senátů na UTB, který je 
určený jak studentům, tak akademickým pracovníkům. 

Závada na umývárně u tělocvičen byla opravena. 
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ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

Prod. Adámek informoval o tom, že dne 11.12.2009 proběhne na FAI Den otevřených dveří. 
Zároveň vyzval studenty DSP k aktivní pomoci při představování laboratoří. Dále prod. Adámek 
informoval o tom, že minulou sobotu proběhlo setkání absolventů. Této akce se zúčastnilo cca 
230 absolventů a pedagogů.  

Prod. Prokop informoval členy AS FAI o chystaných setkáních v nejbližších dnech a to zasedání 
Oborové rady DSP, Vědecké rady FAI a Průmyslové rady. Dále prod. Prokop informoval o 
podaných projektech VaVPI. 

ad 3) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika 
uskutečňovaný v anglickém jazyce. 

Vzhledem ke skutečnosti, že byl Akreditační komisí MŠMT akreditován bakalářský studijní 
program „Inženýrská informatika", studijní obor „Informační a řídicí technika“ jak v českém 
jazyce tak také v anglickém jazyce, je nutné vydat směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu 
řízení. Prod. Ostravský ve zkratce představil tuto směrnici. Zdůraznil, kteří uchazeči mohou být ke 
studiu přijati. Pro otevření tohoto studijního oboru v AJ je nutno přijetí minimálně 24 studentů 
a studium bude zpoplatněno 60 000,- Kč za akademický rok.  

Dr. Chramcov navrhl posunutí termínu přijetí přihlášek na 31. 3. 2010 a posunutí odeslání 
pozvánek k přijímacímu řízení na 30. 4. 2010. Detailní projednání tohoto návrhu proběhne na 
zasedání Legislativní komise AS FAI dne 3. 12. 2009, v 9:00 hod. v místnosti 51/606.  

ad 4)  Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská 
informatika. 

Návrh této směrnice obsahuje oproti směrnicím z předchozích let zásadní změnu. Tato změna 
spočívá ve sjednocení termínu přihlášek (tj. do 30. 6. 2010) pro studenty FAI UTB a pro 
studenty z jiných vysokých škol. Pozdější termín by mohl být pak využit pro eventuelní možnost 
vyhlášení 2. kola přijímacího řízení. Návrh této směrnice bude podrobněji projednáván na 
zasedání LK AS FAI dne 3. 12. 2009. 

ad 5)  Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro navazující magisterský studijní program Inženýrská 
informatika, obor Integrované systémy v budovách uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

Tento návrh je předkládán prozatím v českém jazyce. Po schválení bude přeložen do anglického 
jazyka. Dr. Chramcov upozornil, že studium v anglickém jazyce je podle zákona zpoplatněno a 
s výší poplatku musí souhlasit rektor UTB. Z tohoto důvodu směrnici podepisuje i rektor UTB. 
Detailně bude tato směrnice taktéž projednána na LK AS FAI. 

ad 6)  Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2010/2011 pro doktorský studijní program Inženýrská informatika 
uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

Tato směrnice vychází z obdobné směrnice z předchozího roku. Nedochází v ní k žádným 
zásadním změnám. Směrnice bude taktéž detailně projednána na zasedání LK AS FAI. 
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ad 7)  Projednání návrhu změny organizační struktury FAI. 

Děkan FAI připomenul, z jakého důvodu jsou navrženy změny organizační struktury FAI. Děkan 
FAI podotkl, že základním kritériem, podle kterého budou jednotliví pracovníci rozděleni na 
nové ústavy, je zaměření jejich odborné vědecké činnosti.   

Změny se týkají dvou stávajících ústavů a to Ústavu aplikované informatiky a Ústavu 
elektrotechniky a měření. Návrh byl projednán ve vedení FAI a s řediteli obou ústavů. Dále 
proběhly porady s pracovníky ústavů. Pracovníci byli vyzváni k diskusi a k případnému 
soukromému jednání s děkanem. Ještě není přesně stanovena příslušnost některých pracovníků 
UAI k novým ústavům.  

Předběžný návrh předpokládá rozdělení Ústavu aplikované informatiky na ústavy:  

• Ústav informatiky a umělé inteligence 

• Ústav počítačových a komunikačních systémů 

a Ústavu elektrotechniky a měření na ústavy:  

• Ústav bezpečnostního inženýrství 

• Ústav měřicí a zabezpečovací techniky (u tohoto ústavu ještě nebyla s konečnou platností 
ukončena diskuse – návrh názvu bude členům AS FAI předán nejpozději do 10.12.2009) 

Členové AS FAI byli vyzváni k podání návrhů názvů pro ústav u něhož prozatím není název 
stanoven. 

ad 8)  Různé. 

• Ing. Gerlich otevřel problematiku povinné docházky doktorandů. Ing. Gerlich citoval 
vyjádření MŠMT k povinné docházce doktorandů na VŠE v Praze. Při následné diskusi 
bylo dohodnuto, že sporný článek č.4 směrnice děkana č. SD/03/09 bude zaslán 
k posouzení Dr. Koťátkové na MŠMT. Po vyjádření bude navržen další postup projednávání 
této problematiky.  

• Ing. Gerlich otevřel diskusi týkající se oprávnění vybírat poplatky za úkony souvisejícími se 
studiem (poplatky za potvrzení o studiu, pozdní zápis atd.). Ing. Gerlich se opírá o názor 
JUDr. Dana Dvořáčka, který se zabývá problematikou vysokého školství. Dr. Chramcov 
prověří směrnice, které toto předepisují a zejména o co se tyto směrnice opírají. 

• Dr. Chramcov přednesl několik zpráv ze zasedání AS UTB:  

o Bude vyplacena 14. mzda. 

o V souvislosti s vyhlášením voleb do AS UTB musí AS FAI jmenovat zástupce FAI 
do volební komise UTB. 

Návrh usnesení AS FAI  46/1 
AS FAI jmenuje zástupce FAI do volební komise UTB pro účely voleb do AS UTB studenta 
DSP Ing. Michala Procházku  

Hlasování 
Pro: 9 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 
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Usnesení AS FAI 46/1 
AS FAI jmenuje zástupce FAI do volební komise UTB pro účely voleb do AS UTB studenta 
DSP Ing. Michala Procházku  

Odchází Ing. Gerlich. 

• Dr. Chramcov připomněl, že v minulém roce byla připravována tzv. Bílá kniha terciálního 
vzdělávání, která měla být podkladem pro nový vysokoškolský zákon. Tato kniha byla 
odmítnuta mimo jiné i zástupci akademických senátů tzv. Hradeckým prohlášením. Před 
půl rokem prohlásil odstupující ministr školství Ondřej Liška, že zastavuje práci na 
reformě terciárního vzdělávání, když o několik měsíců předtím všechny ujistil, že Bílá 
kniha je jako dokument mrtvá. S novou, úřednickou vládou byl ale starý projekt opět 
uveden v život, s Bílou knihou jako základním dokumentem. Paní ministryně Kopicová 
dokonce říká, že reforma terciárního vzdělávání je nejdůležitější reformou současné vlády, 
a nový vysokoškolský zákon chce připravit do jara příštího roku.  

Proto nás iniciativa Pro vzdělanost vyzývá, abychom  se připojili rovněž k společné žádosti 
reprezentantů vysokých škol a stanovili jim mantinely pro jednání s tvůrci nového zákona 
následujícím usnesením.  

Návrh usnesení AS FAI  46/2 
„Žádáme delegáty Rady VŠ a rektory zúčastněné v České konferenci rektorů, aby při 
jednáních s Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy odmítli prolomení těchto tří 
základních prvků akademické samosprávy:  

a) výlučně akademické senáty volí rektora a děkana  
b) výlučně akademické senáty schvalují rozpočet  
c) výlučně akademické senáty schvalují vnitřní předpisy  

Tyto tři pilíře musí nová reforma respektovat. Bez nich by bylo univerzitní prostředí vydáno 
napospas politickým a lobbyistickým tlakům, které v dlouhodobém horizontu devalvují 
kvalitní vědu a vzdělání.“  

Hlasování 
Pro: 9 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 46/2 
„Žádáme delegáty Rady VŠ a rektory zúčastněné v České konferenci rektorů, aby při 
jednáních s Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy odmítli prolomení těchto tří 
základních prvků akademické samosprávy:  

a) výlučně akademické senáty volí rektora a děkana  
b) výlučně akademické senáty schvalují rozpočet  
c) výlučně akademické senáty schvalují vnitřní předpisy  

Tyto tři pilíře musí nová reforma respektovat. Bez nich by bylo univerzitní prostředí vydáno 
napospas politickým a lobbyistickým tlakům, které v dlouhodobém horizontu devalvují 
kvalitní vědu a vzdělání.“  

• Dr. Matýsek vysvětlil nesrovnalosti s vyplacením náhrad za letní dovolenou v závislosti na 
pozdním vyplacení 13. mzdy. 

• Členové AS FAI jsou zváni 9. 12. 2009 ve 13.00 hod. na slavnostní otevření nové laboratoře 
Fyziky. 
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• Dr.Pavel Navrátil vznesl dotaz, zda FAI bude měnit délku semestru podobně jako jiné 
fakulty UTB. Děkan FAI odpověděl, že časový plán výuky si stanovuje každá fakulta 
samostatně a na FAI zůstává délka semestru 14 týdnů.  

 
Další zasedání AS FAI se uskuteční dne 14. 12. 2009 tradičně ve 13 hodin v zasedací místnosti 
A606.  

 
Ve Zlíně dne 3. 12. 2009 
Zapsala: Monika Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 

 

 

 

 

        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 


